
Ridkonst och hästhantering – ridhäst II
HO0113, 10114.2021
 15 Hp
Studietakt = 30%
Nivå och djup = Grund   
Kursledare = Åsa Steninger 

Värderingsresultat

Värderingsperiod: 2021-03-16   -   2021-04-06 
Antal svar 9
Studentantal 22
Svarsfrekvens 40 % 

Obligatoriska standardfrågor

1.   Mitt helhetsintryck av kursen är:

 
Antal svar: 9 
Medel: 4,3 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 2
4: 2
5: 5
Har ingen uppfattning: 0

2.   Jag anser att kursens innehåll hade en tydlig koppling till kursens lärandemål.

 
Antal svar: 9 
Medel: 4,6 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 1
4: 2
5: 6
Har ingen uppfattning: 0



3.   Mina förkunskaper var tillräckliga för att tillgodogöra mig kursen.

 
Antal svar: 9 
Medel: 4,6 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 1
4: 2
5: 6
Har ingen uppfattning: 0

4.   Jag anser att kursinformationen var lättillgänglig.

 
Antal svar: 9 
Medel: 4,3 
Median: 5 

1: 0
2: 1
3: 0
4: 3
5: 5
Har ingen uppfattning: 0

5.   Kursens lärandemoment (föreläsningar, litteratur, övningar med mera) har stöttat mitt lärande.

 
Antal svar: 9 
Medel: 3,9 
Median: 4 

1: 0
2: 1
3: 2
4: 3
5: 3
Har ingen uppfattning: 0

6.   Jag anser att den sociala lärmiljön har varit inkluderande där olika tankar respekterades.

 
Antal svar: 9 
Medel: 4,7 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 1
4: 1
5: 7



Har ingen uppfattning: 0

7.   Jag anser att den fysiska lärmiljön (exempelvis lokaler och utrustning) var tillfredställande.

 
Antal svar: 9 
Medel: 4,2 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 3
4: 1
5: 5
Har ingen uppfattning: 0

8.   Examinationen/-erna gav mig möjlighet att visa vad jag lärt mig under kursen, se lärandemål.

 
Antal svar: 9 
Medel: 4,7 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 3
5: 6
Har ingen uppfattning: 0

9.   Jag anser att kursen har berört hållbar utveckling (miljömässig, social och/eller ekonomisk hållbarhet).

 
Antal svar: 9 
Medel: 4,8 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 1
5: 4
Har ingen uppfattning: 4

10.   Jag anser att kursen har berört ett genus- och jämställdhetsperspektiv i innehåll och praktik (t. ex.
perspektiv på ämnet, kurslitteratur, fördelning av taltid och förekomst av härskartekniker).



 
Antal svar: 9 
Medel: 4,7 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 2
5: 4
Har ingen uppfattning: 3

11.   Jag anser att kursen har berört internationella perspektiv.

 
Antal svar: 9 
Medel: 4,4 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 1
4: 1
5: 3
Har ingen uppfattning: 4

12.   Jag har i genomsnitt lagt … timmar per vecka på kursen (inklusive schemalagd tid).

 
Antal svar: 9 
Medel: 22,5 
Median: 16-25 

≤5: 0
6-15: 2
16-25: 4
26-35: 0
36-45: 2
≥46: 0
Har ingen uppfattning: 1

13.   Om relevant, vad är ditt helhetsintryck av att hela eller delar av utbildningen genomförts på distans?

 
Antal svar: 9 
Medel: 4,3 
Median: 4 

1: 0
2: 0
3: 1
4: 1
5: 2
Har ingen uppfattning: 5

 



14.   Om relevant, vad fungerade väl i undervisningen på distans? 

15.   Om relevant, vad fungerade mindre väl i undervisningen på distans?

Kursledarens kommentarer
Det har varit ett annorlunda år med stora anpassningar till först corona och därefter hästarnas EHVvirus. Vi har gjort
vår första digitala tentamen och att flytta undervisning som du normalt gör i sal till digitala verktyg har varit till viss
del påfrestande.

Vissa moment gick inte att utföra i den utsträckning (tex tävling) det var planerat för, utan fick endast teoretisk
genomgång.

Studenterna upplever att de olika blockens upplägg är lite olika.

I period 1 har kursen ridning under ledning av treor som valt ridlärarinriktning ”coaching av elev”. Då har de
speciellt fokus på att hjälpa en elev under 8 veckor. En tid då tvåor har möjlighet att träna fler detaljer i sin
ridning, har möjlighet att bli filmade i stor utsträckning, och en ”coach” som är till bara för dem. Coaching av
elev praktiseras bara för dem som har hoppning och dressyr och unghästgruppen blir utan.
I period 3 har ridlärarinriktningen åter lektioner med tvåor. Som tidigare praktiseras det i dressyr och hoppning
medan unghäst gör annat.
I period 1 kan man vara mycket ute på större banor, varför gruppen oftast var tillsammans (7 st). I period 1
och 2 har gruppen oftare delats för att bättre passa de mindre ridhus man tilldelas under höst och vinter.
Lite olika tider på passen och möjlighet att rida i mindre grupper har studenterna upplevt som olika.
De som red i första blocken (samtliga discipliner) upplever att man inte kommer lika långt som efterföljande
block och att hästarna inte är igångsatta i tillräckligt hög grad.

Jag uppfattar dock att det tar ganska lång tid för studenterna att acklimatisera sig och komma till rätta och att det
därför är svårt att skynda på något i ridningen. Bara att hitta på anläggningen och veta hur lång tid det tar att
förflytta sig tar en stund.

Jag önskar lyfta 3 områden

Utrustning. Studenterna önskar mer utbildning om utrustning och fler möjligheter att anpassa utrustning, fler
bett, skydd osv.

Det är viktigt att utbildning och erfarenhet följer med när man väljer att byta ut någon del av den utrustning som är
standard. Vi har en policy där vi ska försöka rida med så enkla bett som det är möjligt. Om vi ändrar på detta är det
nödvändigt att också ha mer utbildning. Stallchef och ridlärare har kunskap, men risk finns att endast den som har
en avvikande utrustning är den som får kunskap om det.

Vår utrustning håller en hög standard.

Hästarnas hållbarhet

Ibland blir det många pass i ridhus efter varandra och det finns en tendens att arbetet ligger 3 dagar efter varandra
för hästarna. Det är en mycket viktig aspekt och behöver ständigt arbetas med. Hästarna är mycket uppskattade och
sköts i allmänhet väldigt bra av studenterna. Ofta efterfrågas fler reservhästar – men det är alltid en skör ekonomi
att hålla sig med fler hästar än man behöver.

Sitsarbete

Studenterna upplever att de får en mycket god grund i sitt sitsarbete som inte riktigt följs upp på Strömsholm. Viktigt
för framtiden att det blir en naturlig uppföljning

De här studenterna har ett stort intresse för ridlära och vill ha längre tid för demo och ridläraföreläsningar. Intresset
märks tydligt utifrån de resonemang som förs i riddagböcker samt på sal och i ridhus. Stort fokus ligger på att lyfta
de olika övningarna som görs i ridhus och att lära sig anpassa dem till olika svårighetsgrad. Studenterna har varit
mycket aktiva i sin analys runt den egna färdigheten.



mycket aktiva i sin analys runt den egna färdigheten.

Angående litteratur till ridlära har jag åter konstaterat att det finns begränsad teori om hoppning. Det mesta som är
skrivet om hoppning är i viss mån biografiskt material, läsvärt men med många egna tolkningar. Ett arbete med att
sammanställa vetenskapliga artiklar runt hoppsport är nödvändigt för att få mer permanenta fakta.

Studenterna hann se några av de kända tränare som i normala fall kommer till Strömsholm. Det är givetvis ett
välkommet och viktigt inslag, speciellt om de är internationella. Pga pandemin har detta inte varit möjligt

Hållbar utveckling landar mer och mer hos studenterna och de kopplar oftare och snabbare momenten till de globala
målen än tidigare årskurser.

Studenterna har varit engagerade och trevliga. Vi har stor del godkända resultat med några få kompletteringar.

Åsa Steninger

kursledare

Studentrepresentantens kommentarer
Kursvärdering – gruppvis
1. Har kursen uppfyllt mål och innehåll enligt kursplanen?
- Mål 8: Vi saknar utbildning om utrustning vid ridning bett, träns, sadlar etc
- Mål 6: Vi har inte gjort detta? Fyra tillfällen per termin?
- Mål 7: Fall bort pga. EHV.
- Mål 4: Alla fick diskutera och analysera på praktiska lektioner om ridning av nyligen inriden häst, men vissa hade
äldre hästar(5-7år).
- Mål 5: Vi önskar att fördjupa delen om hästens framtida hållbarhet.
2. Vilka olika teoretiska och praktiska moment finns i kursen? Ser ni några för- och nackdelar med de olika
momenten.
- Ridning: Duktiga lärare, kul att de kopplar så pass mycket till hur man ska tänka när man har lektioner på ridskola.
Hade önskat uppföljning på ryttarens sits från allt jobbet vi lade på det i årskurs 1. Ena rid gruppen missade att ha
coacher och en missa. I första blocket sätts hästarna igång blir enklare övningar. När det blev olika lärare i
dressyrblocket upplevde ena gruppen att de fick annorlunda lektioner än de två första grupperna.
- Inlämningsuppgifter: rimliga uppgifter, men remontuppgiften lämnades inte vidare till nästa ryttare.
- Stalltjänst
- Ridlära på sal: hade önskat föreläsningar från lärare med mycket kunskap, vi kunde haft kortare egna
redovisningar och använt färre lektioner inom ämnet på å redovisa.
- Ridlära demo i ridhus: en lång sammanhängande demo hade vart bättre, var alltid bråttom efter så flera kände sig
stressade till nästa lektion. Många tyckte det var lärorikt att se ett ekipage och få förklarat samtidigt
3. Hur har de olika teoretiska respektive praktiska momenten avvägts i tid och omfattning i relation till
varandra samt i relation till andra kurser?
- Ganska bra, jämnt.
- Vi har haft två tentor detta år båda var på samma vecka.
- Helghav schemaläggs med för få timmar (vi har inget emot att ha hav på helgen och värdesätter våra hästar). Vi
hänvisar till Anna Olssons rapport om HAV.
4. Hur anser ni att det pedagogiska genomförandet på kursen varit?
a) Hur har lärarnas och studenternas engagemang i undervisningen varit?
- Bra!
b) Vilka olika pedagogiska arbetsformer har förekommit i kursen?
- Analyser
- Diskussioner
- Öppen form
- Didaktiska utmaningar (grupp A, B)
- Redovisningar
- Coaching (grupp B, C)
c) På vilka olika sätt har ni fått träning i muntlig och skriftlig framställning?
- Tentamen
- Redovisning
- Inlämningsuppgifter
- Analyser
- Diskussioner
d) Har kursen stimulerat till egen fördjupning och reflektion? I så fall hur?
- Ja, mycket analyser på ridlektioner
e) Hur har balansen varit avseende faktainlärning, problemlösning, eget kunskapssökande och
färdighetsträning?
- Bra



- Bra
f) Hur har kursen bidragit till utveckling av er förmåga till självständigt kritiskt tänkande?
- På ridlektioner, analyser och frågor från lärarna.
5. Kommentera litteratur och annat undervisningsmaterial (exempelvis hästar).
- Lämplig litteratur, saknar hopplitteratur. Viss litteratur är svår att få tag på.
- Väldigt trevliga hästar, går det att ändra upplägget för att öka hästarnas hållbarhet?
- Behövs fler reservhästar så att de ordinära kan vila när de behöver. Måste vara bättre kommunikation mellan
ridlärare och stallchefer om hästarna.
6. Anser ni att undervisningen har forskningsanknytning och i så fall på vilket sätt?
- Delvis
7. Sker det i möjlig mån en internationalisering av undervisningen? (t.ex i form av litteratur, diskussioner)
- Diskuterar olika ridstilar från olika länder på ridlektioner.
- Föreläsning med Rob Ehrens uppskattades mycket av klassen.
- Önskar flera utländska föreläsare.
- För att väva in ännu mer internationalisering genom att arrangera ett studiebesök/utbyte med nån annan skola
utomlands. Eller en bussresa några dagar i
Europa och besöka olika stall och skriva en uppsats om det. Öppnar upp för mycket diskussioner och reflektioner.
Bra marknadsföring för hippologprogrammet.
8. Hur har hänsyn tagits till hållbar utveckling i denna kurs?
- På HAV har de diskuterats.
- Kunde följt upp redovisningen om hållbar utveckling i början på året.
9. Vilka examinationsformer har förekommit i kursen?
a) Kommentera antal, tidsmässig inplacering samt examinationstyper.
- Tre praktiska rid examen
- En skriftlig tentamen
- En redovisning
- Fyra inlämningsuppgifter
- Bra tidsmässig inplacering på alla uppgifter.
- Bra nivå på examinationstyperna
b) På vilka nivåer testas ni: fakta, förståelse, tillämpning, analys, syntes eller värdering?
- Högskolemässigt
10. Sammanfatta era synpunkter, vad har varit bra och vad har ni för förslag till förbättringar och ev. Åtgärder.
- Lärarna upplevs stressade ibland, måste skynda iväg efter lektioner och blir inte alltid tid att diskutera hästar,
utrustning, upplägg etc.
- Jobba med uppföljning från ridkonst och hästhantering 1, jobba vidare med tomkörning, fortsätta jobba med sitsen
från årskurs 1.
- Mer fokus på utrustning bett, sadlar etc.
- Kunde man haft dressyr och hoppning som i årskurs 1(2 lektioner dressyr i veckan och 2 hoppning i veckan på
samma häst för att få en mer hållbar häst och flera ridlektioner per vecka. Examineras i hoppning och dressyr efter
två block.)
- Duktiga tränare och fina hästar!

Kontakta support: support@slu.se - 018-67 6600

mailto:support@slu.se

